
GQSZ 
General Principles of Quantity Surveying (Measurement) Course 

基本工料測量概念課程 

The course content includes Introduce Basic Concept of Quantity Surveying and Contents of Contract Documents; Uses, Main 
Content and Process of Preparing Bills of Quantities; Introduce Standard Method of Measurement (HKSMM4); General Principles 
of Measurement; Introduce Measurement Rules Covering : Concrete Works (Concrete, Reinforcement and Formwork); Brickwork 
and Blockwork; Plastering and Paving (In-situ Surface Finishes and Tiling Works); Wood Works (Flooring, Door and Frames); 
Ironmongery; Steel and Metal Works (Metal Window, Door and Framed Work); Painting; Plumbing (Sanitary Fittings and Pipework). 

課程內容包括：簡介工料測量的基本概念及合約文件的主要內容；認識工料清單的作用、內容及其編製過程；介紹工料測量的工作

程序及量數的基本概念；認識主要行業的量度方法，當中包括：混凝土工程(混凝土、板模及鋼筋)、紅磚及石矢磚牆、泥水及地台

鋪砌工程(批盪、鋪瓦)、木器工程(木地板、門及門框)、小五金、鋼鐵及金屬工程(窗、門及一般焊接鐵器)、髹漆工程、水喉工程(潔

具及一般喉管工作)。 

Lecturer 

講師 

Professionals 

專業人士 

Medium of 

Instruction 

授課語言 

Cantonese (Teaching notes mainly provided in English) 

廣東話 (教材則以英文為主) 

Study Mode 

課程制式 

Part-time evening 夜間部份時間制 ：19:00-22:00 

Duration 

授課期 

3 hours x 7 sessions 

3小時 x 7堂 

Venue 

上課地點 

HKIC, Kowloon Bay Campus, 44 Tai Yip Street, Kowloon Bay, Kowloon 

九龍 九龍灣大業街 44 號 香港建造學院 九龍灣院校 

Admission 

Requirements 

入學條件 

Practitioners who need to be equipped with basic knowledge of quantity surveying including foremen, site 

superintendents, materials purchasers, subcontractors. 

從事建造業而需要對工料量度有基本認識的人士，如管工、監工、物料採購員、分包承建商 

Award of 

Certificate 

證書頒發 

Attended 6 sessions or above 

出席課程6堂或以上 

Course Fee 

課程費用 

$1460 

Enquiry 

查詢課程 

21009000 / 21009895 

Application Method 

報名方法 

Please apply online on SPDC portal
請透過建造專業進修院校的網上報名系統報名 

https://www.spdc.hkic.edu.hk/en/course_search
https://www.spdc.hkic.edu.hk/hk/course_search

